



BEYOND SYMBOLIC REPARATIONS: PERCEPTIONS, EXPECTATIONS AND CHALLENGES IN THE AL MAHDI CASE AND IN MALI

Side event - 10 December 2021, 13:15-14:45 CET / 7:15 – 8:45 EST

In accordance with the Reparations Order in the case of Ahmad Al Faqi Al Mahdi, who was convicted in 2016 by the International Criminal Court for the war crime of destruction of protected buildings, the Trust Fund for Victims organised jointly with the Malian authorities, on 30 March 2021, a ceremony to award a symbolic one euro to the Malian State and the international community.

Next to the 20th session of the Assembly of States Parties, the Trust Fund for Victims would like to look back at the implementation of this unprecedented decision, its perception by the beneficiaries, but also and above all the challenges that remain in Timbuktu and, more broadly, in Mali, in terms of reparations.

On this occasion the film **Alwilidji, Les Mausolées**, by **Kaourou Magassa** will be screened for the first time, in his presence.

This side event is organised with the support of Italy and the United Kingdom.

Link zoom : <https://zoom.us/j/91055789231?pwd=RIZpckVSWCt2REdxR0kvdFVWckROdz09>

With the participation of **Aguibou Diallo** : Ambassador, Director of Legal Affairs of the Ministry of Foreign Affairs and International Cooperation of the Republic of Mali; **Joanna Roper CMG** : British Ambassador to the Netherlands and UK Permanent Representative to the Organisation for the Prohibition of Chemical Weapons (OPCW); **Mama Koité Doumbia** : former Chair of the Board of Directors of the Trust Fund for Victims; **Edmond Mukala** : UNESCO Representative in Mali, **Aboubacrine Cissé** : Mayor of Timbuktu, **Mamoutou Diakitè** : Commissioner of the Truth, Justice and Reconciliation Commission of Mali, in charge of the Reparations Commission; **Alexandra Xanthaki** : UN Special Rapporteur on Cultural Rights; Commissioner of the Truth, Justice and Reconciliation Commission of Mali, in charge of the Reparations Commission and **Chloé Simard** : Acting Head of Cooperation, Canadian Embassy in Mali



ALWALIDJI

LES MAUSOLÉES

UN FILM DE KAOUROU MAGASSA

AVEC ALHADJ BEY'TALLAH TANDINA,
EL-BOUKHARI BEN ESSAYOUTI

Images: Bocar Mahamane, Hameye Touré,
Ibrahim Attaher, Alvin Touré, Kaourou Magassa

Images drone : Abel Kavanagh - **Ingénieur du son et mixage:** Hamza Ouhbi
Montage: Kaourou Magassa - **Etalonnage:** Bassekou Tangara (VortexGroups)

AU-DELA DES REPARATIONS SYMBOLIQUES : PERCEPTIONS, ATTENTES ET DEFIS DANS L'AFFAIRE AL MAHDI ET AU MALI

Side event - 10 décembre 2021, 13h15-14h45 CET - 7:15/8:45 EST

En application de l'ordonnance de réparation rendue dans l'affaire Ahmad Al Faqi Al Mahdi, condamné en 2016 par la Cour pénale internationale pour le crime de guerre de destruction de bâtiments protégés, le Fonds au profit des victimes a organisé conjointement avec les autorités maliennes, le 30 mars 2021, une cérémonie de remise d'un euro symbolique à l'État malien et à la communauté internationale.

En marge de la 20ème session de l'Assemblée des Etats parties, le Fonds au profit des victimes vous invite à revenir sur la mise en œuvre de la décision inédite, sur sa perception par ses bénéficiaires mais aussi et surtout sur les enjeux qui demeurent à Tombouctou et, plus largement, au Mali, en matière de réparation.

A cette occasion, le film **Alwilidji, Les Mausolées, de Kaourou Magassa**, sera projeté pour la première fois, en sa présence

Ce side event est organisé avec le soutien de l'Italie et du Royaume Uni.

Lien zoom : <https://zoom.us/j/91055789231?pwd=RIZpckVSWCt2REdxR0kvdFVWckROdz09>

Avec la participation de **Aguibou Diallo**: Directeur des affaires juridiques, Ministère des affaires étrangères et de la coopération internationale de la République du Mali, **Joanna Roper CMG**: Ambassadrice du Royaume Uni aux Pays-Bas et Représentante permanente du Royaume-Uni auprès de l'Organisation pour l'interdiction des armes chimiques; **Mama Koité Doumbia**: Présidente sortante du Conseil de direction du Fonds au profit des victimes; **M. Edmond Mukala**: Représentant de l'UNESCO au Mali ; **Aboubacrine Cissé**: Maire de Tombouctou; **Mamoutou Diakit**: Commissaire à la Commission Vérité, Justice et Réconciliation du Mali, en charge de la Commission des réparations ; **Alexandra Xanthaki**: Rapporteuse spéciale des Nations Unies dans le domaine des droits culturels et **Chloé Simard**: Cheffe de coopération par intérim, Ambassade du Canada au Mali.



ALWALIDJI

LES MAUSOLÉES

UN FILM DE KAOUROU MAGASSA

AVEC ALHADJ BEY'T'ALLAH TANDINA,
EL-BOUKHARI BEN ESSAYOUTI

Images: Bocar Mahamane, Hameye Touré,
Ibrahim Attaher, Alvin Touré, Kaourou Magassa

Images drone : Abel Kavanagh - **Ingénieur du son et mixage**: Hamza Ouhbi
Montage: Kaourou Magassa - **Étalonnage**: Bassekou Tangara (VortexGroups)